

国家检察官学院学报

主管：最高人民法院 主办：国家检察官学院
2017年第4期 第25卷（总第130期） 双月刊

目录 CONTENTS

为扩大信息交流渠道，本刊已加入CNKI学术期
刊数据库等相关推广媒介，作者的著作权使用费与稿
酬一次性给付，如不同意文章被收录，请在投稿时书
面声明。

编委会

主任 董桂文

副主任 胡卫列 杨迎泽

委员 (以姓氏笔画为序)

龙宗智 宋英辉 张志铭

邵世星 郭立新 徐鹤喙

常 艳 缪树权

主 编 徐鹤喙

副 主 编 郭云忠 杨会新

编辑部主任 宋浚沙

发行部主任 耿国妹

本期编辑 赵 丹 郭欣阳 赵 玉

祁 菲 操宏均 徐 然

■ 特稿

3 / 关于建立中国少年司法制度的思考 ----- 孙 谦

■ 主题研讨——民法分则重点问题

19 / 最高额抵押权的争议问题及其解决 ----- 崔建远

27 / 占有法律制度重构 ----- 王洪亮

44 / 《民法典·侵权责任编》编纂背景与结构调整 ----- 王 竹

63 / 虚拟财产继承问题研究 ----- 和丽军

■ 检察专论

77 / 论检察官主体地位 ----- 谢鹏程

■ 法学专论

88 / 行政执法体制改革法律依据研究 ----- 杨小军

99 / 罪刑法定原则出罪功能的体系性构造 ----- 储陈城

119 / 完善我国未成年人法律体系研究 ----- 宋英辉 苑宁宁

134 / 死刑案件有效辩护中法官的作用 ----- 杨 亮 刘 璐

145 / 立案登记制下诉的利益判断 ----- 李 凌

■ 法学讲坛

159 / 犯罪构造的进化论 ----- 王世洲

Journal of National Prosecutors College

封面设计 曹 铀

英文译审 孟 醒

编辑出版 《国家检察官学院学报》编辑部

地 址 北京市昌平区百沙路9号

邮 编 102206

传 真 (010)61731662 61733725

执行编辑 耿国妹

开户银行 工商银行北京八大处支行

户 名 《中国检察官》杂志社

帐 号 0200013509200009525

印 刷 北京朝阳印刷厂有限责任公司

广告经营许可证 京石工商广登字20170007号

电子信箱 jcgxb@vip.sina.com

网 址 ZJGX.chinajournal.net.cn

Journal of National Prosecutors College

(Bimonthly)

No.4, 2017 Vol.25(General No.130)

CONTENTS

Special Manuscript

3/Consideration on Constructing Chinese Juvenile Justice System ----- Sun Qian

Thematic Seminar — Important Issues on Specific Provisions of Civil Code

19/The Dispute and Solution of Mortgage Right at Maximum Amount ----- Cui Jianyuan

27/Construction of the Possession Law----- Wang Hongliang

44/The Compilation Background of the Tort Liability Volume of the Civil Code and

its Structure Adjustment ----- Wang Zhu

63/Research on the Inheritance of Virtual Property----- He Lijun

Procuratorial Monograph

77/On the Subject Role of Procurator----- Xie Pengcheng

Jurisprudential Monograph

88/Study on the Legal Basis Reform of Administrative Law Enforcement System----- Yang Xiaojun

99/The Systematic Construction of the Principle of a Legally Prescribed Punishment for

a Specified Crime in Decriminalization ----- Chu Chencheng

119/Research on the Improvement for Chinese System of Juvenile Law-----Song Yinghui Yuan Ningning

134/Study on the Role of Judge in the Effective Defense of Death Penalty Cases ----- Yang Liang Liu Lu

145/The Judgment of Interest of Action under the Case Registration System -----Li Ling

Law Forum

159/Evolution of Structure of Crime----- Wang Shizhou